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Zápis z 307. (mimořádného) zasedání  

konaného dne 21. 7. 2020 (MS Teams) 

 

Prezenční listina 

přítomni 

 

 

Stoklasa, Zeman, Rabasová, Kubalová, Kaleja, Höflerová, Verner, Majerová, 

Weiss, Holba, Langer, Škrabal, Trembač, Radek, Kocourková, Sedlář, Hercig, 

Vomlela, Jamnický 

Omluveni 

Neomluveni 

 

Babijová, Prokop, Prusková, 

Hosté Doc. Kovář (FÚ) 

  

PROGRAM JEDNÁNÍ  

1. Projednání programu jednání 

2. Volba předsedy AS SU 

3. Různé  

 

Místopředseda senátu Kaleja přivítal přítomné členy senátu a prohlásil senát  

za usnášeníschopný. Sdělil, že mimořádné jednání bylo svoláno dle Jednacího řádu AS SU, 

kdy se senátoři na tomto zasedání dohodli z důvodu nutnosti realizace volby předsedy AS SU, 

jak bylo na předchozím zasedání projednáno. Seznámil senátory s programem jednání. 

Všichni senátoři s programem souhlasili. Informoval, že rektor univerzity Tuleja obdržel 

z Fyzikálního ústavu materiály, týkající se akreditace nově schváleného studijního programu.  

Informoval přítomné, že tyto podklady by v případě souhlasu senátorů zařadil do programu 

jednání v rámci bodu „Různé“. Uvedl, že učiní tak s ohledem na znění požadavku vnitřních 

předpisů, jež souvisejí s příslušnou lhůtou dodání podkladů k projednání, až po vyjádření 

přítomných senátorů, proto vyzval přítomné senátory, aby se k věci vyjádřili. Doplnil, že se 

jedná o materiály, a to o: Studijní plány navazujícího magisterského studijního programu 

Multimediální techniky, včetně návrhu témat ZP a o k němu přidružené Podmínky příjímacího 

řízení pro následující AR. Dále uvedl, že podklady jsou nyní již zpřístupněny prostřednictvím 

MS Teams v sekci „soubory“ jako samostatné přílohy. Doplnil, že AS SU byli rektorem 

univerzity o této informován a že senát přislíbil flexibilitu a vstřícnost ve svém jednání. 

Následně vznesl dotaz, zda-li je někdo proti, aby tento materiál byl zařazen do bodu „Různé“. 

 

Následovala diskuze.  

 

Langer vznesl dotaz, zda-li je opravdu nutné tyto materiály schválit dnes. 
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Kovář sdělil, že není nutné schválit dnes, ale co nejdříve, jelikož mají informace o 

potenciálních uchazečích o studium. 

 

Sedlář vznesl dotaz, zda byly materiály oficiálně doručeny.   

 

Kaleja konstatoval, že materiály byly adresovány panu rektorovi, který byl osloven prof. 

Stuchlíkem, ředitelem FÚ SU, aby Akademický senát požádal o jednání k této věci, ale že on 

sám jako předsedající neobdržel oficiální dopis, v němž by rektor AS SU, nebo jeho osobu 

požádal o projednání. 

 

Sedlář konstatoval, že pokud nebyla doručena oficiální žádost přímo Akademickému senátu, 

je proti dnešnímu projednání. 

 

Höflerová připojila se k názoru, aby AS SU měl prostor k prostudování materiálu a schválit 

jej například formou „per rollam“ za týden, jak žádají předpisy. 

 

Langer také se přiklonil k projednání „per rollam“. 

 

Kaleja konstatoval, že se také ztotožňuje s názorem, aby AS byl předmětnými osloven či 

vyzván o projednání k této věci. Dále sdělil, že za situace, kdy 14 členů senátu nesouhlasí 

s projednáním tohoto bodu, nezařadí jej do bodu „Různé“ a věc přesune k projednání, jak 

přítomní senátoři navrhli – formou „per rolllam“. Ode dneška tedy běží lhůta 7 dnů 

k seznámení se s materiály. 

 

Kovář poděkoval přítomným senátorům za vstřícnost a rozloučil se. 

 

2. Volba předsedy Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě 

Kaleja požádal senátory o nominace na předsedu Akademického senátu Slezské univerzity 

v Opavě. 

 

Verner navrhnul doc. Kaleju a konstatoval, že se domnívá, že role, kterou vlivem smutné 

události převzal jako místopředseda AS SU, se zhostil velmi důstojně a že tento návrh 

pramení z názorů několika senátorů. Uvedl, že ti jsou ochotni pomoci navrženému zvládnout 

či zkoordinovat věci a procesy, které se na pozici předsedy váží.  

 

Kaleja poděkoval a nominaci přijal. Doplnil, že by chtěl vždy o věcech diskutovat se senátory 

a věci řešit demokraticky, nikoliv autoritativně. Poznamenal, že se jedná o poměrně náročnou 

věc, a že několik hodin sám nyní musel věnovat studiu různých materiálů, podkladů, aby se 

zorientoval v jistých skutečnostech a že pozice je žádá dost velkou časovou investici i 

například pro účasti na různých poradách a že daná pozice je vskutku pro univerzitu klíčová.  

 

Weiss navrhla dr. Langera a konstatovala, že se domnívá, že i on by mohl být vhodným 

kandidátem. 
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Langer poděkoval a nominaci přijal. 

 

Kaleja vzhledem k tomu, že již žádné nominace nepadly, předal slovo volební komisi, aby se 

ujala následného řízení volby předsedy. 

 

Zeman informoval, že byl zvolen za předsedu volební komise. Sdělil, že e-mailem všem 

poslal jednoduchý návod, jak bude hlasování probíhat. 

 

Sedlář vznesl dotaz, kolik hlasů je potřeba ke zvolení. 

 

Zeman konstatoval, že nadpoloviční většina všech přítomných. Objasnil průběh a 

harmonogram následných kroků. Informoval, že hlasování bylo spuštěno a vyzval senátory 

k hlasování do 11 hodin. Poté komise sdělí výsledek volby. 

 

Zeman: Sdělil výsledek prvního kola volby předsedy AS SU:  

• Doc. Kaleja obdržel 10 hlasů 

• Dr. Langer obdržel 8 hlasů 

 

Zeman konstatoval, že vzhledem k tomu, že žádný z kandidátů neobdržel potřebný počet 

hlasů ke zvolení, bude následovat druhé kolo voleb. V 11,10 hod bylo spuštěno hlasování pro 

druhé kolo voleb. Senátoři hlasovali do 11,25 hod. 

 

Zeman sdělil výsledek druhého kola volby předsedy AS SU: 

• Doc. Kaleja obdržel 12 hlasů 

• Dr. Langer obdržel 8 hlasů 

 

Sdělil, že AS SU zvolil doc. Kaleji za svého předsedu a doc. Kaleji poblahopřál. Předal mu 

řízení jednání. 

 

Kaleja požádal předsedu komise Zemana, aby přítomným objasnil počet hlasů s ohledem na 

počet přítomných senátorů v čase vyhlášení výsledků. Zeman objasnil, že senátoři volbu 

uskutečnili ve své režii, a to prostřednictvím IS.SLU a že na hlasování senátorů se váže 

hlasovací právo a období, kdy senátoři mohli volit, bylo komisí jasně sděleno zde v online 

jednání.  

 

Kaleja poděkoval a sdělil, že zvolení vnímá jako velkou úlohu.  

 

Usnesení: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil za svého předsedu doc. PhDr. 

et PhDr. Martina Kaleju, Ph.D. 

 

3. Různé  

Kaleja v souvislosti nastalou situací, kdy se stal předsedou, AS SU chybí místopředseda. 

Uvedl, že navrhuje jako předseda, aby senát tuto volbu uskutečnil nyní a že za předpokladu 

souhlasu přítomných a již zvolené volební komise by celá procedura mohla být časově i jinak 

rychlejší.  
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Dotázal se volební komise, zda by s nominací souhlasila a vznesl dotaz k senátorům, zda 

s navrženým postupem by také souhlasili. Nikdo nevznesl námitky. Všichni členové 

dosavadní komise souhlasili, proto předseda uskutečnil hlasování o složení volební komise. 

Usnesení:  Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s navrženými členy volební 

komise pro volbu jeho místopředsedy a zvolil ji ve složení senátorů Ing. Jaroslava Škrabala, 

Mgr. Davida Radka, Ph.D., a MgA. Miroslava Zemana.  

 

Pro:      Proti:    Zdrželi se: 

19      0    0 

 

Dále požádal o nominace na post místopředsedy AS SU za komoru akademických 

pracovníků. Navrhl dr. Majerovou a uvedl důvody, pro které jí nominuje.  

Majerová poděkovala a nominaci přijala. 

Höflerová navrhla dr. Langera. 

Langer poděkoval a nominaci přijal. 

Sedlář upozornil, že hlasuje pouze zaměstnanecká komora a požádal o informaci k počtu 

hlasů potřebných ke zvolení. 

Zeman sdělil, že byl zvolen za předsedu volební komise a konstatoval, že je potřeba 8 hlasů. 

Dále informoval, že hlasování bylo spuštěno a je možné hlasovat do 12 hod a požádal 

senátory o hlasování. Po sečtení následovalo vyhlášení. Zeman sdělil výsledek prvního kola 

volby místopředsedy AS:  

• Dr. Langer obdržel 6 hlasů 

• Dr. Majerová obdržela 6 hlasů 

 

Zeman konstatoval, že vzhledem k tomu, že žádný z kandidátů neobdržel potřebný počet 

hlasů ke zvolení, bude následovat druhé kolo voleb. Uvedl, že volba bude probíhat do 12,15 

hod. a poté vyhlásí výsledek. Po sečtení hlasů konstatoval výsledky:     

• Dr. Langer obdržel 6 hlasů 

• Dr. Majerová obdržela 6 hlasů 

 

Dále konstatoval, že ani ve 2. kole žádný z kandidátů neobdržel potřebný počet hlasů a budou 

muset být vyhlášeny nové volby. 

 

Kaleja uvedl, že se domnívá, že bude lepší vyhlásit nové volby na příštím zasedání AS SU. 

Dal prostor dr. Langerovi a následně dr. Majerové, aby se případně k jeho názoru vyjádřili. 

 

Langer přiklonil se také k volbě místopředsedy na příštím zasedání. 

 

Majerová souhlasila s odložením volby místopředsedy na další zasedání senátu. 

 

Nikdo z přítomných neměl námitek. 
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Nikdo v rámci jednání k tomuto bodu neměl již žádný návrh. Kaleja poděkoval volební 

komisi za práci, kterou nejen dnes věnovala volbám předsedy a místopředsedy AS SU, také 

kolegovi Študentovi za jeho vskutku vstřícný servis a součinnost. Sdělil, že proběhne 

hlasování k věci FÚ SU „per rollam“ za týden.  

 

Langer konstatoval, že Fyzikální ústav by měl požádat o projednání věci oficiální cestou. 

 

Sedlář konstatoval, že pokud byl materiály doručeny oficiálně na pana rektora, měl by pan 

rektor oficiálně požádat AS SU. 

 

Kaleja konstatoval, že tak, jak bylo domluveno a předjednáno, řádné zasedání AS SU 

proběhne v září. O termínu bude obvyklým způsobem senátory včas informovat. 

 

Příští jednání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě proběhne formou „per 

rollam“ v termínu od 28. 7. do 3. 8. 2020. 

 

 

 

 

 

Zapsala: Zuzana Moravcová 

Za správnost: doc. PhDr. et PhDr. Martin Kaleja, Ph.D., předseda AS SU 
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U S N E S E N Í 

 

z 307. (mimořádného) zasedání AS SU  

konaného dne 21. 7. 2020 

 

 

Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil za svého předsedu doc. 

PhDr. et PhDr. Martina Kaleju, Ph.D. 

 

Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě souhlasí s navrženými členy 

volební komise pro volbu jeho místopředsedy a zvolil ji ve složení senátorů Ing. Jaroslava 

Škrabala, Mgr. Davida Radka, Ph.D., a MgA. Miroslava Zemana. 

 

 

 

 

                                                                             doc. PhDr. et PhDr. Martin Kaleja, Ph.D. 

    předseda AS SU 

 

 

 


